
Kattinge Vandværk AMBA

Bestyrelsesmøde Mandag den 27.11.2023, kl. 19.30

Sted: Hos Per

Referent: Anders, Jesper

Næste møde: -

Tilstede:
Anders, Jesper, Henrik, Per + Jesper T. og Carsten C.
fra ØBU

Afbud: Lorentz, Brian
Fraværende: Lisbeth

Dagsordenspunkt Referat Ansvarlig Deadline

1. Godkendelse af forrige
referat

Ingen kommentarer
Uploades til Hjemmeside. Lorentz

2. Nyt fra formanden Artikel fra mødet i Partnerskab for bæredygtig
Vandforsyning d. 24/10 er rundsendt til
bestyrelsen.

Det blev foreslået at man skulle gå videre til
kommunen og opfordre dem til at gå ind i
debatten om biodiversitet, bedre grundvand
mv.

Anders har (gen)opstartet opgaveliste og
årshjul. Ligger på Google-drev.
(Bestyrelse/Anders Mappe) Alle gennemgår
og supplerer / kommenterer. Gentagelse

Anders prøver at finde dato for julefrokost.
Udgangspunkt 19. eller 20. januar. Med
revisor og ægtefæller. De betaler selv.
Vi prøver Bryghuset

Alle

3. Nyt fra kasserer Der mangler d.d. betaling fra en andelshaver
efter påmindelse og 1. rykker. Kontaktes for
evt. ny mailadresse. Jesper

4. Nyt fra andre Intet nyt

5. Driftsforhold Intet nyt.
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6. Vandkvalitet Der er i forbindelse med udvidelsen til Risen
konstateret forhøjet kimtal 22 i den nordre del
af byen (270). Dette er ikke alarmerende, da
kogeanvisning først skal udstedes når kimtallet
er over 2000.
Når projektet er afsluttet tages der nye
kontrolprøver på både det nye og det gamle
system.

Oversigt er opdateret med nyeste analyser.
Uploades til hjemmesiden.

Jesper

Lorentz

7. Sidste nyt om udvidelse
Risen

Vi har fortsat udfordringer med kimtal 22 på
den nye ledning.

Alle indikationer peger fortsat på, at der er
tale om at biofilm fra den eksisterende
ledning er blevet påvirket i forbindelse med
frigravning af den eksisterende ledning og
tilslutning af den nye.
Ved første analyse blev der ikke konstateret
unormalt høje kimtal 22 værdier, men en
enkelt COLI.
Herefter blev der igangsat en kraftig skylning,
hvorefter kimtal 22 steg til mere end 3000
(men COLI forsvandt).
Der er først efter gentagen skylning over flere
uger sket et fald i kimtal 22 (590) og vi
afventer nyt prøveresultat med udgangen af
uge 48.

Vi har aftalt med kommunen at hvis tallet
fortsat er faldende, kan vi igangsætte
tilkoblinger.
Det er aftalt med KB at de udfører dette i uge
49 efter en nærmere fastlagt tidsplan –
såfremt kimtallet ikke er faldet for enden af
ledningen, tilsluttes alene Boserupvej 202 og
204 som jo alligevel får det samme vand i dag.

Når KB har fremsendt tidsplan, melder jeg ud
til alle – der kommer en afbrydelse af
forsyningen mens der omkobles ved
Boserupvej 204.

Konstaterede ekstraarbejder som skal fordeles
mellem nye andelshavere og vandværket:

● Søgegravning efter eksisterende
ledning ved Boserupvej 204 – ca. kr.
9.000,-

Jesper
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● Pumpning ved Boserupvej 202 (skade
på eksisterende jernledning) – ca. kr.
2.000,-

● Deponering af forurenet boreslam –
ca. kr. 11.000,-

● Deponering af asfalt fra udgravning
Boserupvej 204 – ikke opgjort

● Supplerende analyser for kimtal – ikke
opgjort, men ca. 500,- pr. prøve og p.t.
10 prøver.

Herefter udestår:
● Aflevering med KB, herunder kontrol

af oprydning og
anlægsdokumentation

● Afregning anlæg Rishøjvej 4
● Afregning for elforbrug til pumpe

Boserupvej 202
● Deklarationer og erstatninger til

lodsejere, hvor vi ligger i deres
marker.

Der er modtaget en række spørgsmål fra en ny
andelshaver. Bestyrelsen behandlede disse og
svar fremsendes med alle nye cc.

Jesper

8. Arbejdsgruppe BNBO Carsten fra ØBU forklarede om ØBU´s
principielle syn på BNBO aftaler, nemlig at det
burde være politikernes ansvar at sikre
renheden af vores drikkevandsressourcer,
men også at vi mangler en debat om emnet i
byen. ØBU var dog grundlæggende enig i at
nærværende BNBO aftaler er nødvendige for
at sikre beskyttelse af vores
drikkevandsboring. Hvorledes aftaler skal
præsenteres/afstemmes på GF, var ligeledes i
diskussion og denne del/forberedelse blev
overgivet til formanden.

Forslag til afstemnings rækkefølge ved GF:
- Aftale 1 - Varig erstatning (ex. moms)
- Aftale 2 - Driftaftale (inkl. moms)
- På vandpris eller fastbidrag

Desuden
- Det afklares hvorledes omkostning til

varig erstatning findes i
egenkapitalen/opkræves hos
andelshavere(erstatning er ex. moms)

Anders

Jesper
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- Hemmelig afstemning forberedes
- Per, Brian og Anders forbereder
- Brian snakker med Henrik om der er

en binding mellem de 2 aftaler.
- Hvordan ved man egentlig præcis

hvor området er ude på marken?

Per
Brian
Anders

9. Lejre Vandråd Intet nyt.

10. Opgaveansvarlige Der henvises til ny opgaveliste på Google-drev.

11. Fremtidige opgaver Opgaver beskrives i underpunkter for at holde
styr på fremdrift.

11a. Bundfældningstank Bundfældningstank for filterskyllevand.
Krav i indvindingstilladelse.
Udføres i forbindelse med udvidelse af
beholdervolumen.
Per undersøger krav.
Der skal arbejdes med udledningstilladelse
(Ansøgning til kommunen).
Punktet udskydes til kommende møde

Per, Jesper

Jesper

11b. Reservoir Tilbygning med supplerende reservoir tanke
● Randfundament + bundplade
● Tanke + tilslutninger
● Træ-vægelementer / build up tag
● Evt. solceller
● Evt. bundfældningstank indenfor

Beton foreslås udført efterår 2023 - resterede
forår 2024. Der lægges plan og indkaldes
nødvendige hjælpende hænder (frivilligt
arbejde).

Det er overset at vi nok skal have
byggetilladelse (dispensation for
bebyggelsesprocent - vi kan nok argumentere
for at ny bygning er mindre end gammel tank
som er fjernet).
Projekt udskydes til forår 2024.

Jesper færdiggør tegninger og ansøgning til et
kommende møde.

Anders undersøger muligheden for solceller
nærmere.

Jesper / Alle

Jesper

Anders
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Punktet udskydes til kommende møde

11c. LER 2.0 Vi har fået tilbud fra Rambøll som er langt
mere fordelagtigt end tilbudet fra Sweco.
Konvertering af ledningsmodel: 2500,-
Oprettelse af aftale: 2500,-
Årligt abb.: 1000,-
Samlet 14.000,- over 4 år mod 22.000,- til
Sweco.
Dette accepteres.
Lorentz har lånt GPS-udstyr og vi har indmålt
de fleste stophaner og målerbrønde. Enkelte
mangler. Vi vil anmode Brian om at være
behjælpelig med metaldetektor for at finde de
sidste stophaner. Det var ikke muligt med den
lille vi havde lånt.

Alle indmålinger er lagt ind i ledningsplanen
og passer med det forventede.
PDF ligger på g-drev under 14. tegninger.

Jesper

Lorentz,
Brian, Jesper

11d. Fjernaflæste Målere Målere skal skiftes i 2024 (hvert 9. år)
Fjernaflæste målere undersøges nærmere.
(Midtsjællands vandforsyning kan tilbyde
hosting til favorabel pris).

Punktet udskydes til et kommende møde.

Jesper

11e. Beredskabsplan Opdatering af Beredskabsplan
Se under 6 Planer-regulativ-vedtægter/5
Beredskabsplan

Punktet udskydes til et kommende møde.

Anders

11f. D&V procedure Opdatering af D&V procedure
Se under 6 Planer-regulativ-vedtægter/6 D&V

Punktet udskydes til et kommende møde.

Jesper/Per

11g. Groupin Der ryddes op i 2-trinsverification så alle i
bestyrelsen har mulighed for at logge på.

Der ses på mailopsætning (Google
Workspace)

Vi fastholder at vedligehold af
medlemsdatabasen, dvs. der skal udvides med
de nye i Risen. Databasen er opdateret med
nye medlemmer.

Lorentz

Per
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Der checkes op på Groupin og GDPR
Punktet udskydes til et kommende møde.

Lorentz

12. Kurser Anders har sendt mail med Ny i bestyrelsen
● Grundlæggende vandforsyning
● Hygiejnekursus?
● Driftskursus?

Anders

Per?

14. Eventuelt Intet at bemærke
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